

Title (en)

Method for operating a group of at least two money-actuated game machines

Title (de)

Verfahren zum Betreiben einer Gruppe aus mindestens zwei geldbetätigten Spielgeräten

Title (fr)

Procédé d'exploitation d'un groupe d'au moins deux machines de jeu déclenché par des pièces de monnaie

Publication

**EP 1031951 A1 20000830 (DE)**

Application

**EP 00102820 A 20000211**

Priority

- DE 19907623 A 19990223
- DE 19925805 A 19990607

Abstract (en)

The method involves using individual value coin stack tubes and a common note processing device (15) that is either integrated into one of the games devices (2-3) or spatially separate from the games devices and bi-directionally connected to computer-controlled control units (14) in the games devices. The ability to play one of the games devices is selected under button control. At the end of a game a remaining cash sum is output under computer or button control selectively in coin form at the games device and/or as notes via a notes dispenser (18) in the note processing machine.

Abstract (de)

Bei einem Verfahren zum Betreiben einer Gruppe aus mindestens zwei geldbetätigten Spielgeräten (2, 3, 4) ist eine gemeinsame Geldschein-Verarbeitungseinrichtung (15) entweder in einem der Spielgeräte (2, 3, 4) integriert oder räumlich getrennt zu den Spielgeräten (2, 3, 4) angeordnet und steht bidirektional mit rechnergesteuerten Steuereinheiten (14) der Spielgeräte (2, 3, 4) in Verbindung. Die Bespielbarkeit eines der Spielgeräte (2, 3, 4) wird tastengesteuert ausgewählt. Um eine variable Auszahlung von Geldbeträgen in Münzen und/oder Geldscheinen zu ermöglichen, wird bei Beendigung eines Spiels ein verbleibender Geldbetrag rechner- oder tastengesteuert wahlweise in Münzgeld am jeweiligen Spielgerät (2, 3, 4) und/oder in Geldscheinen über einen Geldscheinausgeber (18) der Geldschein-Verarbeitungseinrichtung (15) ausgegeben. <IMAGE>

IPC 1-7

**G07F 17/32; G07F 5/24**

IPC 8 full level

**G07F 17/32** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G07F 17/32** (2013.01); **G07F 17/3281** (2013.01)

Citation (applicant)

- DE 3641806 A1 19880616 - GAUSELMANN PAUL [DE]
- DE 3802124 C2 19940210 - NSM AG [DE]

Citation (search report)

- [Y] DE 3902097 A1 19900726 - GAUSELMANN PAUL [DE]
- [Y] US 5813510 A 19980929 - RADEMACHER DARRELL G [US]
- [DA] DE 3802124 A1 19890803 - NSM APPARATEBAU GMBH KG [DE]
- [A] DE 3743360 A1 19890706 - GAUSELMANN PAUL [DE]

Cited by

CN110689665A

Designated contracting state (EPC)

AT DE ES GB IT NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 1031951 A1 20000830; EP 1031951 B1 20070411; AT E359573 T1 20070515; DE 50014227 D1 20070524; ES 2284433 T3 20071116**

DOCDB simple family (application)

**EP 00102820 A 20000211; AT 00102820 T 20000211; DE 50014227 T 20000211; ES 00102820 T 20000211**